



# NOTICE TO RESIDENT

## Nepean Trail Cycling Facilities and Multi-Use Pathways

### PUBLIC INFORMATION SESSION

October 2017

**You are invited:**  
**Wednesday, November 15, 2017**  
**6 p.m to 6:45 p.m.**  
**Nepean Sportsplex, Halls C & D**  
**1701 Woodroffe Avenue, Ottawa**

Dear Resident,

The City of Ottawa invites you to attend a Public Information Session to discuss the Nepean Trail cycling facility project planned in your neighbourhood. This meeting is part of Councillor Keith Egli's Ward 9 Fall Open House and will allow residents an opportunity to review the design features of the project. Representatives from the City, the design consultant and Ward Councillor Keith Egli will be available to discuss the project and to answer your questions.

**WHAT:** The City of Ottawa is undertaking the preliminary and detailed design for new multi-use paths and on-road cycling lanes. Just under 5 kilometres in length, these "missing link" cycling facilities extend from Farlane/Baseline to Woodfield/Merivale.

**WHY:** This work is needed to improve cycling network connectivity.

**WHO:** Design consulting firm, McIntosh Perry, has been retained by the City of Ottawa to develop a design for new cycling facilities along the Nepean Trail network.

**WHEN:** The current project schedule is as follows:

- Preliminary design: fall 2017
- Design completion: spring 2018
- Construction start: summer 2018
- Construction completion: December 2018

**WHERE:** The new cycling facilities will include on-road cycling on Farlane Boulevard, Wallford Way, Warbonnet Drive, Beaver Ridge, Capilano Drive, Birchwood Drive, Grant Carman Drive and Woodfield Drive. The project includes intersection modifications to accommodate cyclists at Meadowlands Drive and Grant Carman Drive, and at Merivale Road and Colonnade Road. New multi-use paths will be built behind the Emerald Plaza (connecting Birchwood Drive to the Meadowlands Drive and Grant Carman Drive intersection) and on the west side of Merivale Road from Colonnade Road to Woodfield Drive.

Accessibility is an important consideration for the City of Ottawa. If you require special accommodation at the public open house, please contact the undersigned. For further information about this project and/or to submit comments, please contact:

Jeff DeLoyde, P.Eng.  
Senior Engineer, Infrastructure Projects  
City of Ottawa  
Planning, Infrastructure and Economic  
Development Department  
100 Constellation Drive, Ottawa, ON K2G 6J8  
Tel: 613-580-2424 ext. 28403  
Email: Jeff.DeLoyde@ottawa.ca

cc: Councillor Keith Egli, Ward 9 – Knoxdale-Merivale

Accessible formats and communication supports are available, upon request, at the following link:  
[www.ottawa.ca/accessibleformat](http://www.ottawa.ca/accessibleformat)



# AVIS AUX RÉSIDENTS

Nepean : installations cyclistes et sentiers polyvalents

## SÉANCE D'INFORMATION PUBLIQUE

Octobre 2017

### Invitation

Mercredi, 15 novembre 2017

De 18 h à 18 h 45

Sportsplex de Nepean, salles C et D

1701, avenue Woodroffe, Ottawa

Madame, Monsieur,

La Ville d'Ottawa vous invite à une séance d'information publique sur le projet d'installations cyclistes de Nepean dans votre quartier. La rencontre est un volet des Portes ouvertes d'automne de M. Keith Egli, conseiller du quartier 9. Vous pourrez prendre connaissance des plans des installations et poser des questions aux représentants de la Ville, au conseiller en aménagement et à M. Egli.

**TRAVAUX** La Ville d'Ottawa amorce la conception (préliminaire et détaillée) de nouveaux sentiers polyvalents et de pistes cyclables sur rue. Ce « chaînon manquant », de près de 5 kilomètres, ira de l'intersection entre le boulevard Farlane et la route Baseline à l'intersection entre la promenade Woodfield et la route Merivale.

**MOTIF** Améliorer la connectivité du réseau.

**ENTREPRENEUR** La Ville d'Ottawa a fait appel à McIntosh Perry, firme d'experts-conseils en design, pour la conception de nouvelles installations cyclistes le long du réseau des sentiers de Nepean.

**DATES** Calendrier actuel des travaux

- Conception préliminaire : automne 2017
- Finalisation des plans : printemps 2018
- Début des travaux de construction : été 2018
- Fin des travaux : décembre 2018

**LIEU** Les nouvelles installations cyclistes sont composées de pistes cyclables sur rue le long du boulevard Farlane, de la voie Walford, de la promenade Warbonnet, de la côte Beaver et des promenades Capilano, Birchwood, Grant Carman et Woodfield. Les travaux incluent la modification des intersections des promenades Meadowlands et Grant Carman, ainsi que des routes Merivale et Colonnade pour la sécurité des cyclistes. De nouveaux sentiers polyvalents seront aménagés derrière la place Emerald, pour relier la promenade Birchwood aux promenades Meadowlands et Grant Carman, et du côté ouest de la route Merivale, de la route Colonnade jusqu'à la promenade Woodfield.

La Ville d'Ottawa accorde une grande importance à l'accessibilité. Si vous avez des besoins particuliers à cet égard pour participer à la séance d'information publique, veuillez communiquer avec le soussigné. Pour en savoir davantage sur ces travaux ou faire part de vos commentaires, prière de communiquer avec :

Jeff DeLoyde, P.Eng.  
Ingénieur principal, Projets d'infrastructure  
Ville d'Ottawa  
Direction générale de la planification, de  
l'infrastructure et du développement économique  
100, promenade Constellation  
Ottawa (Ontario) K2G 6J8  
Tél. : 613 580-2424, poste 28403  
Courriel : Jeff.DeLoyde@ottawa.ca

c. c. : Keith Egli, conseiller du quartier 9 (Knoxdale-Merivale)  
Autres formats et auxiliaires de communication sur demande, à l'adresse :  
ottawa.ca/formataccessible